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Tisztelt Elnök Úr!

Az egyes  házszabályi  rendelkezésekről  szóló 10/2014.  (II.  24.)  OGY határozat  2.  melléklet  45.
pontjában  foglaltak  megvalósulása  érdekében  mellékelten  megküldöm  Dr.  Vadai  Ágnes  (DK)
országgyűlési képviselő  "Mi került ezen a fotelon 7200 forintba?" című,  K/14539. számú írásbeli
választ igénylő kérdésére adott válaszomat.

Budapest, 2021. január 26.

Tisztelettel:

Orbán Balázs
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Tisztelt Képviselő Asszony!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42. §-ában foglaltak szerint a Gulyás Gergely
miniszter  úrhoz  benyújtott,  "Mi  került  ezen  a  fotelon  7200  forintba?" című,  K/14539.  számú
írásbeli kérdésére – a miniszter úr megbízásából – az alábbi választ adom.

Magyarország  Kormánya  elhivatott  a  magyar  vidék  fejlesztése  ügyében,  éppen  ezért  indítottuk
útjára 2019-ben a Magyar Falu Programot (a továbbiakban: MFP). Az MFP a jelenlegi kormányzati
ciklus  egyik  kiemelt  stratégiai  eleme,  amelynek  része  az  egészségügyi  alapellátás  fejlesztése  a
kistelepüléseken. A Kormány csak erre a célra eddig több mint 12 milliárd forintot fordított. Orvosi
rendelők fejlesztésére több mint 400 önkormányzat pályázott sikerrel szerte az országban, emellett
az MFP több mint 1400 település orvosi rendelője eszközbeszerzésére nyújtott 3,5 milliárd forintot
is meghaladó támogatást.

Az Ön által említett orvosi szolgálati házak esetében az volt a kifejezett szándék, hogy azok révén
olyan  települések  is  az  orvosok  látókörébe  kerüljenek,  amelyek  korábban  esetleg  nem  bírtak
jelentős vonzerővel a praxisválasztás során. A szolgálati házaknak köszönhetően egyrészt hosszú
évekre megoldottá válhat a tartós orvoshiány ezeken a területeken, másrészt a beruházások nyomán
nő  az  érintett  önkormányzatok  vagyona.  Fontos  kiemelni,  hogy  ezeket  a  támogatásokat  az
önkormányzatok kapják és a szolgálati házak az önkormányzatok tulajdonába kerülnek.

Felhívom  Képviselő  Asszony  figyelmét,  hogy  a  támogatási  összegek  minden  esetben  bruttó
összegek, amelyek többek közt tartalmazzák az esetleges telekvásárlás, a szükséges közműkiépítés,
a terveztetés, valamint a teljes kivitelezés árát is. Figyelembe véve a „közel nulla energiaigényű”
követelményeknek  való  megfelelést,  a  hőszivattyús-napelemes  rendszert,  a  magas  minőségű
építőanyagokat és szerkezeteket, illetve a nagy családok számára is alkalmas, vonzó méreteket, a
szolgálati házak jövőbe mutató, hosszú távú és értéknövelő beruházásokat jelentenek.

A Kormány elkötelezett a magyar falvak megerősítése mellett,  és célunk, hogy a vidéki vagy a
városi  létről  való  döntés  az  életstílusok  és  ne  az  életminőségek  közötti  választás  legyen.
Nemzetstratégiai kérdésnek tekintjük ugyanis, hogy a falvak lakossága és az ott dolgozó orvosok a
lehetséges legtöbb támogatást megkapják, még akkor is, ha ezzel Képviselő Asszony nem ért egyet
–  amelyen  nem  is  csodálkozhatunk,  hiszen  2010  előtt  Önök  nem  segítették,  hanem
ellehetetlenítették a magyar kistelepülések működését.
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